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Antagande av strategi föröstraTyresö

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottetsförslagtill
kommunstyrelsen förförslagtill kommunfullmäktige

Strategin föröstraTyresö(ej Dyviksudd) antas.

Reservation

Anita Mattsson (S) lämnat:en skriftlig reservation (se bilaga).

Mats Lindblom (L), Marie Åkesdottet<MP) samt Inger Gemicioglu (V)
reserverar sig.

Beskrivning av ärendet

I samband med arbetet med översiktsplanenTyresö2035 gavs
stadsbyggnadsfönraltningeni uppdrag att ta ftam en strategi sona ska knyta an

till nya översiktsplanenoch ersättaden fördjupadeöversiktsplanen (FOP) för

ÖstraTyresö(2003).
Sedan våren2017 har arbetet pågåttmed strategin. I september 2017 beslutades

delbeslut/inriktningsbeslut påMSU om ny etappmdelnlng, tidplan och

byggrätteroch förinre Brevik, Solbefga, Raksta och Bergholm tUlsammans med

alternativ förutbyggnation och huvudmannaskap föryttt-e Brevik.

I januari 2018 höllsinforniadonsmötenvid tre separata tillfäUen fo.r boende på

yttre Brevlk med syfte att infofn-iera om kommunens beslut kring

huvudmannaskap förvägaroch VA påyttre Brevik.

PåMSU i april höllsen informationspunkt föfatt klargöra. sista frågorinför

antagande av strategin i MSU i maj gällande byggrätter,gatukostnader, ny

etappindelning och föreslagenjustering av busslinjedragning påInre Brevik.

Ordförandeförslag

OrdförandenFredrik Saweståhl (M) föreslåratt strategin föröstraTyresö (ej
Dyviksudd) antas.
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Yrkande

Anita Mattsson (S) yrkar att l) utökamöjlighetenatt stycka sin fastighet, minsta

tomtstotlek efter styckning ska utlåtas vara 2000 kvadratmeter Istället för3000

kvadratmeter. Inger Gemicioglu (V) instämmefi Anita Mattssons (S) yrkande.
2) Minska byggrätten från200 kvadratmeter till 160 kvadratmeter, föratt öka

likvärdigheten och följaden standard som utarbetats i redan genomförda
detaljplaner i östraTyresö.Marie Åkesdotter(MP) och Inger Getnicioglu (V)
instänime.t: i Anita Mattssons (S) yrkande.
Mats Lindblom (L) yrkat att strategin inte ska stängamöjUgheten

församfäUigheter eller grupper av fastighetsägare att, som ett alternativ uLl

kommunalt VA, driva lokala anläggningar fördricksvattenprodukdon och

lokala reningsverk föravloppsrening.

Beslutsgång

OrdförandenFredrik Saweståhl (M) stäUer frågan orrt miljö-och

samhällsbyggnadsutskottet blfaU.er Anita Mattssons (S) bådaytkanden och

finner att miljö-och samhäUsbyggnadsutskottet avslåryrkandena. Ordföranden

ställer fråganom att bifalla stadsbyggnadsförvaltnlngens förslagoch finner att

tniljö-och satnhäUsbyggnadsutskottet beslutat enltgt förslaget.

Ordförandenställer fråganom miljö-och stadsbyggnadsutskottet bifallef Mats

Lindbloms (L) yrkande och finner att miljö-och samhäUsbyggnadsutskottet

avslåryrkandet.
Ordförandenställer fråganom att bifaUa enligt stadsbyggnads förvaltningens

förslagoch finner att miljö-och samhällsbyggnadsutskottet beslutar enUgt

förslaget.

Bilagor

Tjänsteskrivelse,antagande av Strategi föröstraTyresö.pdf

Strategi förÖstraTyresö.pdf
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FRAMTIDSPARTIET l TYRESÖ Reservation

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet2018-05-14

§65 Antagande av strategi föröstraTyresö

Vi socialdemokrater ärangelägnaom att det fortsatta arbetet med omvandlingen av
områdena i östraTyresöfortsätter.Förmiljönsskull ärdet helt avgörande,och ävenföralla
som bor häridag. Men fråganärocksåangelägenförhela kommunen. Dels utifrånatt
möjlighetenatt åkaut berörfler ände boende, men framföralltatt det ärfrågaom stora
investeringar som hela kollektivet kommer att vara med och finansiera.

Denna i särklassstörstainvesteringen som kommunen kommer att görakrävertydlighet och

professionalism. Utbyggnaden sker etappvis och ansvar och drift behöverfördelaspåett sätt
som inte försvårarhantering och eventuell samverkan i framtiden.

Närvägnätetbyggs ut ska huvudstråkenska fåden standard som behövsförtill exempel
kollektivtrafik och cykelvägar,medan man förde mindre belastade vägarnainte börväljaen
högrestandard änsäkerhetoch hållfasthetkräver.Vi vill ge planerarna i uppdrag att låtaalla
mindre vägarsom inte behövervara mycket bredare ände äridag, fådenna begränsade
storlek och standard.

Byggrätter
De husstorlekar som ska gälla i fortsättningeninom östraTyresöbörföljaden standard som
utkristalliserats i de närmaretio detaljplaner som tagits fram redan. Dågörsen god
avvägningmellan den bebyggelse som finns idag och de standardförbättringarsom
efterfrågasi ett permanentbyggt samhälle.Vi ser ingen anledning att ökabyggrätternafrån
160 kvadratmeter till 200, bara föratt husen ligger längrefråncentrala delar.
Kommuninvånarnaböräveni denna del behandlas lika.

Fastighetens storlek
Våruppfattning har längevarit att stora tomter ska kunna styckas i en betydligt större
omfattning änidag. l ställetfören minsta tomt om 3000 kvadratmeter anser vi att den bör
vara 2000. Det ger möjlighetatt stycka en tomt som ärstörreän4000 kvadratmeter mot
dagens 6000. Det handlar fortfarande om stora tomter om man jämförmed andra delar i
kommunen.
Vi anser också att det ärrimligt närden härenorma investeringen görs,att den kan komma
fler till del, och fler som ärmed och finansierar utbyggnaden. Vårtförslaginnebäratt minst

ytterligare 100 bostäderskulle kunna tillkomma.

Kostnader förde boende
En extremt viktig frågaförde boende ärekonomin. Kostnaderna förutbyggnaden av
vägnätetkommer att bli betydande, det kan handla om mellan 250 000 - 600 000 kronor per
befintlig fastighet. Vi vet att mångainte har det utrymmet i sin ekonomi, därförärdet viktigt
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att det finns förutsättningaratt bo kvar så länge man själv önskar, inte behövaflytta när
gatukostnaderna debiteras.

Vårt svar äratt fler fastigheter ska kunna styckas, en möjlighetförden enskilde att finansiera
sina gatukostnader, och även VA-anslutningen som följer.Vi har också i processen tydliggjort
att kommunen erbjuder lån. Dessvärre kan inte alla idag beviljas dessa, dådet inte i alla
lägen ärmöjligtatt få nya pantbrev. Vi anser att kommunen ska inta en generösinställning
förbeviljande av lån till de fastighetsägare som har svårtatt utökasina pantbrev. Det är
också angelägetatt på ett betydligt tydligare sätt än idag informera om möjlighetentill
anstånd, dvs att inte betala gatukostnader förränman flyttar, alternativt den dagen man
nyttjar sin byggrätt.

Infartsparkeringar
Slutligen ärnya infartsparkeringar en förutsättningförutbyggnad av de östradelarna av
kommunen. Infartsparkeringar behöverbyggas ut i stor utsträckningföralla dem som bor
österom Tyresöcentrum, och som önskaråka kollektivt närde reser inom och utanför
kommunen. Detta gällerbådeförbilar och cyklar. Nya eller utvidgade parkeringar inom östra
Tyresöoch andra lämpliga delar av kommunen skulle förbättratrafiken avsevärt, med alla de
fördelardetta fårförmiljö,tid och ekonomi.

Förden socialdemokratiska gruppen i miljö-och samhällsbyggnadsutskottet

Anita Mattssoi
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Tyresö
Reservation

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet 14 maj 2018

§65 Antagande av strategi föröstraTyresö
Miljöpartiet yrkade avslag på ökade byggrätter for ÖstraTyresö som innebär att
byggrätterna ökar från tidigare bestämmelser om 120-160 kvm till 150-200 kvm,
byggnadsarea, därutöver större komplementbyggnader. Genom attefallsreglerna
möjliggörsför ytterligare 2 bostadsenheter utöver huvudbyggnaden. Och med fler
boende ökar behoven av kommunal service, även belastningen av vägnät och
kollektivtrafik ökar.

Miljöpartiethar stått bakom strategin om att bevara karaktären i ÖstraTyresö. Vi stär
också helt bakom skrivningarna i Tyresösnyligen antagna Översiktsplan2035;
"Där förtätningoch kompletteringsbebyggelse tillkommer är det viktigt
att bostäders upplåtelseformer och prisklasser varierar for att möjliggöra
for människor med olika bakgrund och förutsättningaratt bo blandat för
att inte ytterligare förstärkaden negativa trend av segregation som finns i
hela Stockholm. Här är det även viktigt att olika stadsdelar med hjälp av
den byggda miljönkopplas samman såatt människor med lätthet kan röra
sig genom hela kommunen och inte stanna i »sitt«område."

Miljöpartietvill inte medverka till att skapa enklaver av bostadsområden, vare sig det
gäller områdenför rika" eller fattiga". Vi ser idag hur skillnader mellan
bostadsområdenskapar sämre förutsättningarpå mångaplan. Det gällerområdensom
halsa, utbildning, demokrati, jämställdhetmm. En bra bostadspolitik ger minskad
segregation, vilket stärkerden sociala hållbarheten. Dåminskar konflikter och oro,
vilket görTyresökommun till en bättreplats att bo på.

förMiljöpartietde Gröna i Tyresö

^ltl^ ^i^M^
Marie Åkesdotter,ledamot Peter Bylund, ersättare
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Datum

Tid

Plats

2018-05-14

09:00-12:10

FoUbrinken

Beslutande Se näryarolista

Övrigadeltagare Se närv-arolista

Justeringens plats
och tid Stadsbyggnadsförvaltningen2018-05-21

Paragrafer 56-74

Sekreterare

Ordförande

Justerande

Anette Jansson

'0" -asoK^

Fredrik Saweståhl

^

/^/^ töol/L-
Anita Mattsson

ANSLAG / BEVIS

Protokollet ärjusterat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Observera att anslagstiden inte ärsamma sak som överklagandetiden.

Organ Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet

Sammanträdesdatum 2018-05-14

Datum dåanslaget sätts upp 2018-05-23

Datum dåanslaget tas ned 2018-06-13

Förvaringsplats förprotokollet Stadsbyggnadsförvaltningens arkiv

Underskrift _&:
Anette Jansson

-^ 30.^
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Utdragsbestyrkande
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Närvarolista

Beslutande

Fredrik Saweståbl (M)
Mats Lindblom (L)
Marie Åkesdottei(MT)
Anki Svensson (M), till och naed §61

Peter OdeIvaU (M), ersättare föJ-Anki Svensson (M), från och med §62

Anna Lund (KD)
Ulrica Riis-Pedersen (C)
Anita Mattsson (S)
Lennart Jönsson(S)
Anders Linder (S), ersättare förKristjan Vaigur (S) tiU och med § 61

Inger Gemicioglu (V), ersättare förKristjan Vaigur (S), frånoch med §62

Ersättare
Mats Larsson (L)
Marika Mai-Uuad (KD), frånoch med H 9:45 § 57

Peter Bylund (MP)

Övriga

Amalia Tjärnsttg, Enhetschef förmark och exploateringsenheten,

Stadsbyggnads foi'valtmngen

Anette Jansson, Sekreterare, Stadsbyggnads förvaltningen

Anna Steele, Pollrisk sekreterare, C

Caroli.na FIntling Rue, Enhetschef föröversiktsplaneringsenheten,

Stadsbyggnads föryaltningen

Christoffer Holmström,PoUdsk sekreterare. Socialdemokraterna

Etnma Shepherdson, Projektledare, Stadsbyggnads förvaltningen

Hampus Rubaszkin, PoUtisk sekreterare. Miljöpartiet

Helene HJerdin, Avdelningschef förplanavdelningen, Stadsbyggnadsföryaltningen

Ida Ölen,Enhetschef fördetaljplaneringsenheten, Stadsbyggnadsförvaltningen

Johanna Schaub, poUtisk sekreterare, S

Mardn WalUn, Enhetschef förbyggledning- och projektering, Stadsbyggnadsförvaltningen

Sara Kopparberg, Stadsbyggnadschef. Stadsbyggnads förvaltningen

Sofia Eneborg, Trafikplanerare, Stadsbyggnadsförvaltningen

Justerandes sign
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Martin Fahlman, Chef förkart- och bygglovsavdelningen, Stadsbyggnadsförvaltningen

Eugene Teterin, ProJektcontroller, Stadsbyggnadsförvaltningen

Frånvarande

Annika Henningsson (M)
Helen D\vyer (C)
Kristjan Vaigur (S)

Jannice Rockstroh (S)

Justerandes sign
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